
 
 
 

Notitie Gemeentelijk Beleid Mestverwerking  
 

 

1. Aanleiding 

Het landelijk beleid met betrekking tot mestverwerking is recent gewijzigd. Op 1 januari 2014 

is de mestverwerkingsplicht ingevoerd. Doel hiervan is om het fosfaatoverschot te 

verminderen. De mestverwerkingsplicht heeft als consequentie dat op een groot aantal 

bedrijven mest verwerkt dient te worden. Verder is per 1 januari 2016 de Algemene Maatregel 

van Bestuur Verantwoorde groei melkveehouderij (AMvB grondgebondenheid) in werking 

getreden. De AMvB grondgebondenheid heeft als doel te voorkomen dat de melkveehouderij 

grondloos kan groeien. Daarom beperkt de AMvB grondgebondenheid de mogelijkheid voor 

melkveehouderijbedrijven om alleen op basis van mestverwerking te groeien. 

Het beleid houdt op hoofdlijnen in dat een gedeelte van de mest die niet op grond binnen het 

bedrijf kan worden aangewend, moet worden verwerkt. Gelet op de grote omvang van de 

veehouderijsector in Leudal en het feit dat het grondgebonden karakter op veel 

veehouderijbedrijven laag is, betekent dit dat mestverwerking naar verwachting een grote 

omvang zal krijgen. Dat heeft ingrijpende gevolgen, zowel voor ondernemers als voor het 

buitengebied van de gemeente. Er is sprake van een nieuwe activiteit die het noodzakelijk 

maakt beleid te formuleren. Waar moet mestverwerking gaan plaatsvinden? Mag dat op 

bedrijven of kiezen we voor geconcentreerde gezamenlijke mestverwerking op 

bedrijventerreinen? Welke voorwaarden verbinden we er aan? Is er sprake van een 

overgangsperiode?  

 

2. Bestaand beleid en bestaande praktijk in Leudal 

Het bestaande beleid in Leudal op het vlak van mestverwerking houdt in dat mestverwerking 

moet worden geconcentreerd op bedrijventerreinen. Daarbij doen zich (minstens) drie 

problemen voor. Allereerst zien we dat van het vastgestelde wordt afgeweken zonder dat daar 

besluitvorming door de Raad aan ten grondslag ligt. Zo komt het voor dat op titel van 

legalisering wordt meegewerkt aan mestverwerking op bedrijven, ook al staat dat haaks op 



eerder geformuleerd beleid met betrekking tot mestverwerking. Daarmee wordt een traject 

ingezet waarin beleid op basis van incidentele besluiten tot stand komt. Dat is onwenselijk. 

De eigen gemeentelijke verantwoordelijkheid wordt zo uit de weg gegaan. Bovendien ontstaat 

zo een situatie die moeilijk is te veranderen. Ondernemers zullen zich terecht gaan beroepen 

op besluiten die ooit eerder in andere gevallen zijn genomen waardoor een situatie ontstaat die 

getuigt van het ontbreken van beleid en die geen helderheid biedt. Hoe langer een dergelijke 

situatie voortduurt, des te lastiger wordt om veranderingen door te voeren. Men zal immers 

reeds gegeven vergunningen moeten respecteren. Een overgangsperiode wordt noodzakelijk 

en het is een uitnodiging om wederom verstrikt te raken in complexe juridische vragen. Dat 

kost de gemeente niet alleen tijd en geld maar het biedt naar ondernemers onzekerheid en 

eveneens tijdrovende en kostbare procedures.  

Een tweede probleem vormt de vestiging van mestverwerkende bedrijven op 

bedrijventerreinen. Voorkomen moet worden dat bedrijventerreinen, ondanks mooie ambities, 

verworden tot concentraties van vervuiling. Een voorbeeld vormt Bedrijventerrein 

Zevenellen. Bij de vaststelling van het Bestemmingsplan Zevenellen werd benadrukt dat het 

een hoogwaardig en milieuvriendelijk bedrijventerrein zou worden met ruimte voor bedrijven 

die innovatief en duurzaam zijn en die bijdragen aan verbetering van milieukwaliteit. De 

praktijk toonde al gauw een ander beeld. Mestopslag werd toegestaan en de regels bleken 

zodanig te kunnen worden geïnterpreteerd dat opslag van mest in overeenstemming was met 

het BP. Het risico bestaat dat de trage ontwikkeling van het bedrijventerrein Zevenellen een 

excuus wordt om bedrijven aan te trekken en toe te staan die niet in overeenstemming zijn 

met de aanvankelijke ambities. Wij achten dat zeer onwenselijk. 

Een derde probleem vormt het feit dat de (meerderheid in de) Raad heeft besloten dat de 

geurnormen in Leudal zodanig ruim worden vastgesteld dat verdere geuroverlast wordt 

toegestaan terwijl de situatie thans reeds problemen oproept. In plaats van verbetering van de 

milieukwaliteit wordt thans meegewerkt aan verslechtering ervan. Dat staat haaks op het 

streven naar een duurzame gemeente en doet overigens ook afbreuk aan de potenties die 

Leudal heeft op het vlak van toerisme en recreatie.  

3. Voorstel 

Dat alles vraagt dringend om door de Raad vast te stellen beleid. Hoewel het beter was 

geweest dat hiertoe reeds eerder voorstellen aan de Raad waren voorgelegd is het thans nog 



niet te laat en in ieder geval dringend nodig nieuw beleid te formuleren. Vandaar dit initiatief. 

Wij menen dat het dringend nodig is dat de Raad opdracht geeft aan het College om tot een 

raadsvoorstel te komen met als doel om dergelijk beleid vast te stellen. Dat beleid moet 

helderheid bieden met betrekking tot de volgende vragen: 

1. Wordt het huidige beleid dat mestverwerking geconcentreerd moet worden op 

bedrijventerreinen voortgezet? 

2. Zo ja: welke wijziging van regels is noodzakelijk om te voorkomen dat bijv. 

Zevenellen zich in strijd met de uitgangspunten ontwikkelt tot een bedrijventerrein 

met negatieve gevolgen voor de omgeving? 

3. Zo nee: welke regels zijn nodig om te voorkomen dat de kwaliteit van het 

buitengebied als gevolg van mestverwerking op bedrijven nog verder verslechtert en 

mestverwerking een bron wordt van overlast? 

Het spreekt voor ons vanzelf dat een dergelijk voorstel mede moet zijn gebaseerd op overleg 

met betrokkene, zowel ondernemers als burgers.   
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